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ASSOCIATION OF POLYMORPHISM OF LIMPHOTOXIN Α (+250 A/G LTΑ)  
WITH FORMATION OF CHRONIC TRUE ECZEMA
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In article the association of polymorphism of +250 A/G Ltα with formation of chronic true eczema is studied. Features 
of association of a studied candidate gene with eczema emergence depending on a floor are revealed. Based on these data we 
can conclude that the allele +250 G Lt α plays an important role in the formation of chronic eczema and is a true risk factor for 
developing the disease (OR = 1,33). The findings lead to the following conclusions: first, genetic polymorphism +250 A / G 
Ltα involved in the formation of the true exposure to chronic eczema in the population of the Central Chernozem Russia, and 
secondly, the peculiarities of the association studied candidate gene with the emergence of hand eczema depending on gender.
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Обследовано 119 мужчин и 95 женщин II периода зрелого и пожилого возрастов с синдромом центрального ге-
мипареза. Соматотипирование больных осуществляли по методу W. L. Rees – H. Eysenck (1945) с выделением астени-
ческого, нормостенического и пикнического соматотипов. Измерение объема движений в крупных суставах верхней и 
нижней конечностей производили гониометром до начала и по окончании курса реабилитации постинсультных боль-
ных. Результаты исследования показали, что на восстановление двигательной функции конечностей влияет соматотип 
пациента. Мужчины и женщины II периода зрелого возраста астенического и пикнического соматотипов с синдромом 
центрального гемипареза (СЦГ) демонстрируют наибольшую амплитуду движений в суставах верхней и нижней ко-
нечности после окончания реабилитации. Среди обследованных больных пожилого возраста с СЦГ наибольший объем 
движений в конечностях демонстрируют мужчины и женщины астенического соматотипа.
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119 men and 95 women of the II mature period and elderly period with the syndrome of central hemiparesis were 
examined. Somatotyping was done by W. L. Rees – H. Eysenck method (1945) – asthenic, normosthenic and picnic 
somatotypes. The measurement of movement volume in large joints of upper and lower extremities before and after 
rehabilitation was done by goniometer. Results: patient’s somatotype influences on the recovery of movement function. 
Men and women with central hemiparesis of the II mature period (asthenic and picnic somatotype) demonstrate 
maximum movement amplitude in joints of upper and lower extremities after rehabilitation. Among patients of elderly 
period men and women with central hemiparesis of asthetic somatotype showed maximum movement volume.
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Несмотря на разные мнения о целесообразности использования дофамина при почечной патологии целью 
настоящей работы было экспериментальное изучение его эффектов при острой почечной недостаточности, соз-


